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ABSTRACT 

For centuries, aromatherapy has proven its value in traditional medicine. The use of essential 
oils in various pathologies including infectious and inflammatory diseases or in pain 
management has been very successful. Currently, there is an increasing interest in essential 
oils in new researchs. 

The objective of this study is to determine the anti-inflammatory and analgesic activity of few 
local aromatic plants: The fragrant verbena: “Aloysia triphylla”, the thyme “Thymus 
capitatus”, the oregano “Origanum vulgare”, and the eucalyptus "Eucalyptus globulus". 

The botanical essay, including macroscopic and microscopic analysis, is in accordance with 
bibliographic data and with European pharmacopoeia standards, which serve to identify the 
fourth species as well as the purity of the drugs. 

The extracts of essential oils obtained by hydrodistillation with Clevenger, are used in 
biological tests to evaluate the anti-inflammatory activity by the method of Levy, and 
analgesic by the analgesimeter. The study was carried out on six batches of seven SWISS 
Albino mice, respectively receiving the vehicle for the negative control batch (olive oil), 
aspirin for the positive control batch (400 mg / kg), the other four batches receiving the 
dilutions of the four essential oils. 

During the pharmacological trial, three parameters were evaluated in order to estimate the 
analgesic and anti-inflammatory activity: the Average strength, the percentage of 
inflammation inhibition and the statistical study; which allowed us to reveal a possible 
analgesic activity for oregano (300mg / kg), eucalyptus (200mg / kg), thyme (50mg / kg), and 
verbena (200mg / kg) and anti-inflammatory activity for oregano, eucalyptus and thyme only. 
Verbena has no significant effect at the 200mg / kg dose. 

KEYWORDS: Essential oil, Aromatherapy, Eucalyptus, Thyme, Oregano, Verbena, anti-
inflammatory activity, Levy, analgesimeter. 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

RÉSUMÉ 

Depuis des siècles, l’aromathérapie a prouvée son intérêt dans la  médicine traditionnelle. 
L’usage des  huiles essentielles dans les différentes pathologies, y compris les maladies 
infectieuses, inflammatoires ou dans la gestion de la douleur, a connus un grand succès. 
Actuellement, les huiles essentielles présentent, de plus en plus, un intérêt dans les nouvelles 
recherches. 

L’objectif de cette étude est de déterminer l’activité anti-inflammatoire et analgésique de 
quelques plantes aromatiques locales : La verveine odorante «  Aloysia triphylla », le thym     
« Thymus capitatus », l’origan « Origanum vulgare», et l’eucalyptus « Eucalyptus globulus ». 

Les essais botaniques, y compris les analyses macroscopique et microscopique, sont en accord 
avec les données bibliographique et avec les normes de la pharmacopée européenne ce qui 
sert à l’identification des quatre espèces ainsi que la pureté des drogues. 

Les extraits des huiles essentielles obtenus par hydrodistillation  au Clevenger, sont utilisés 
dans les essais biologiques pour évaluer l’activité anti-inflammatoire par le procédé de Levy, 
et analgésique par l'analgésimètre. L’étude a été effectuée  sur six lots de sept souris Albinos 
SWISS, recevant respectivement le véhicule pour le lot  témoin négatif (l’huile 
d’olive), l’aspirine pour le lot témoin positif (400mg/kg), les quatre autres lots recevant les 
dilutions des quatre huiles essentielles. 

Au cours de l’essai pharmacologique, trois paramètres ont été évalués afin d’estimer l’activité 
analgésique et anti-inflammatoire : la force moyenne, le pourcentage d’inhibition 
d’inflammation et l’étude statistique; ce qui nous a permis de révéler une éventuelle activité 
analgésique  pour l’origan (300mg/kg), l’eucalyptus (200mg/kg), le thym (50mg/kg), et la 
verveine (200mg/kg)  et une activité anti-inflammatoire pour l’origan, l’eucalyptus et le thym 
seulement. La verveine  n’a pas d’effet significatif pour la dose de 200mg/kg.  

MOTS CLÉS : Huile essentielle,  Aromathérapie,  Eucalyptus,  Thym,  Origan, Verveine, 
activité anti-inflammatoire, Levy, analgisimétre. 

 


